
   
 

9. februar 2024 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvilke initiativer vil Naalakkersuisut iværksætte for at sikre, at samarbejdet med 

Rigsmyndighederne på Justitsområdet bliver mere effektivt? 

 

2. Vil Naalakkersuisut venligst fremsende både brev fra Justitsministeriet af 9. januar 2024 med 

titlen: ”Statusbrev årsskiftet 2023/24” samt Naalakkersuisuts svar hertil, der er omtalt i artiklen: 

“Naaja om justitstiltag: - Nedslående læsning” på Sermitsiaq.AG? 

 

3. Hvordan forholder Naalakkersuisut sig til at indføre en egentlig straffelov herhjemme? 

a. Hvilke forberedelsesarbejder forventer Naalakkersuisut vil være nødvendige inden 

indførsel af en straffelov? 

b. Hvor lang tid vil Naalakkersuisut estimere, at dette forberedelsesarbejde vil tage? 

 

4. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Anna Wangenheim, Demokraatit) 

 

Begrundelse 

Samarbejdet med Rigsmyndighederne på Justitsområdet går ofte meget langsomt. Jeg har noteret mig, at 

Naalakkersuisut er enige heri, og derfor har sendt et brev til Justitsministeriet, hvori utilfredsheden skinner 

igennem. 

 

Af hensyn til åbenhed og transparens ønsker jeg at både statusbrevet fra Justitsministeriet samt svaret fra 

Naalakkersuisut kommer til offentlighedens kendskab i sin fulde form. 

 

Derudover er det ingen hemmelighed, at vi har haft flere debatter i Inatsisartut, hvor det flere gange har 

vist sig, at flere medlemmer har et ønske om at vi herhjemme får en egentlig straffelov. Jeg finder det 

derfor interessant at høre Naalakkersuisuts holdning hertil, og ikke mindst finder jeg det interessant at blive 

klogere på, hvordan en proces frem imod en eventuel straffelov kommer til at forløbe og hvor lang tid det 

vil tage. 

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


